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Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity  

Zápis ze zasedání ze dne 5. prosince 2023 

  

Přítomni  

Členové AS LF: 24 členů dle prezenční listiny (příloha č. 1) 

Omluveni: Milan Brázdil, Jiří Dolina, Matyáš Rec, Břetislav Gál, Petr Babula, Petr Dobšák, Kristián 
Kalianko, Veronika Kadečková, Andrea Šprláková-Puková 

Zvaní hosté: děkan Martin Repko, proděkanky Eva Brichtová, Lydie Izakovičová Hollá, Kateřina 
Kaňková, Andrea Pokorná, proděkani Zdeněk Kala, Tomáš Kašpárek, Michal Koščík, 
Luboš Křivan, Petr Štourač, tajemník Michal Sellner 

Program zasedání 

1. Zahájení 
2. Záměr děkana jmenovat nového člena Vědecké rady LF MU 
3. Zpráva předsedů komisí AS LF MU 
4. Zpráva děkana 
5. Různé  

 

1. Zahájení a schválení programu 

Předseda AS přivítal všechny přítomné a konstatoval usnášeníschopnost AS. Prezenční listina je 
přílohou tohoto zápisu.   

Pořízením zápisu byla pověřena Mgr. Eliška Vladíková.  

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat.  

Zvolení skrutátoři k bodu č. 2: Sára Blahová, Karolína Holíková, Luděk Ryba. 

2. Záměr děkana jmenovat nového člena Vědecké rady LF MU 

Děkan  Jeden z členů, kterého jste schvalovali na posledním zasedání, má částečný úvazek na 
jiné fakultě MU, jedná se o pana rektora Janíčka. Vznikl nám tak nepoměr mezi 
internisty a externisty. Dovoluji si Vás proto požádat o schválení nového člena VR, pana 
docenta Rastislava Maďara, děkana Lékařské fakulty Ostravské univerzity. Pan docent 
je odborníkem přes hygienu a souhlasí se členstvím ve VR. 

Předseda AS CV pana docenta Maďara bylo vloženo v podkladech pro dnešní zasedání.  

Další příspěvek do diskuse již nebyl.  
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Záměr děkana jmenovat doc. MUDr. Rastislava Maďara, PhD., MBA, FRCPS členem Vědecké rady LF MU 
(tajné hlasování) 
 
Počet přítomných členů před hlasováním: 24    
Pro:   22     
Proti:  2     
Zdržel se: 0  
    
Přijaté usnesení:  
Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. f) zákona o 
vysokých školách uděluje souhlas s návrhem děkana ke jmenování nového člena Vědecké rady Lékařské 
fakulty Masarykovy univerzity v předloženém znění. 

3. Zpráva předsedů komisí AS LF MU 

Předseda AS Za předsedu Volební a mandátové komise bude o činnosti komise referovat Matyáš 
Fejfar. 

Fejfar  Letos proběhly dvoje volby do studentské komory, v říjnu, kde zvítězila Klára 
Menšíková a Karolína Holíková. Další volby proběhly v únoru, kde zvítězila Mgr. 
Veronika Koňaříková, která zanedlouho úspěšně ukončila studium a na její místo 
nastoupila Veronika Kadečková. V následujícím roce nás čekají volby do komory 
akademických pracovníků.  

Předseda LK Složení komise je stabilizované, vyjadřovali jsme se především ke změnám vnitřních 
předpisů, a to především na minulém zasedání AS v říjnu. Pokračujeme dále ve 
spolupráci s Právním oddělením a proděkanem pro legislativu. 

Předseda EK Činnost EK byla víceméně cyklická. V tuto chvíli čekáme na ministerská pravidla, dále 
na pravidla, jenž spravuje MUNI a my následně připravíme pravidla pro LF MU.  Zatím 
to vypadá, že ministerská pravidla pro příští rok budou stejná jako v letošním roce.  
MU se rozhodla změnit přidělování PVČ – poměr fixní a pohyblivé částky bude 65/35. 
Nově zavedené předměty CORE budou financovány přes algoritmy. Dále se budou 
měnit pravidla rozdělování DKRVO, kde se bude snižovat fixní část ve prospěch 
výkonové složky. U FRIMu je ročně 50 % odpisů, které dáváme na rektorát, což nás 
nutí, abychom nakupovali za naše investiční peníze co nejméně. Přičemž ochota 
rektorátu tento poměr změnit zatím není. Pravidla tvorby rozpočtu LF MU projednáme 
začátkem příštího roku.  

Předseda AS Předmětů CORE je na LF v porovnaní s ostatními fakultami zatím málo, jenom tři. Je 
potřeba, aby jich bylo více.  

Kaňková Další výzva bude na jaře 2024. Pokud máte nápad na předmět, který by byl zajímavý, 
tak je to možné zrealizovat. 

Děkan  Ke CORE předmětům – LF bude složitě sdílet předměty s humanitními obory. 
Nepovažujeme to za ideální situaci, ale budeme se snažit to rozšířit.  

Fejfar  Nás studenty napadlo, že by se mohl vytvořit třeba předmět „Nemocnice a co to je“ a 
mohli by tam vyučovat jako lektoři medikové, pokud by to šlo.  
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Svoboda U nás na ústavu zkusíme něco vymyslet. Už jsme řešili, že by se mohl vytvořit předmět 
pro pedagogické pracovníky ohledně onkologické prevence.  

Kaňková        Předměty mohou být fokusované i na část biomedicínských studentů, nejenom 
humanitních. Mohou to být zajímavé posily do týmů.  

Předseda VK My jsme se věnovali pravidlům pro přijímací řízení v příštím roce a novému studijnímu 
programu Neurovědy. V příštím roce budeme nadále pokračovat v dosavadní činnosti 
a úspěšné spolupráci s vedením fakulty. 

4. Zpráva děkana 

Děkan  30. října jsme s paní ministryní Langšádlovou debatovali o spin-off možnostech na LF 
MU; 31. října proběhla evaluace ISABu; 2. listopadu proběhla pieta pro dárce těl na 
Ústředním hřbitově; 1. listopadu Inaugurace děkana LF MU; 3. - 4. listopadu proběhlo 
setkání lékařských fakult ve Špindlerově mlýně; 11. - 12. listopadu byl v Olympii 
Světový den diabetu – IFMSA; 13. listopadu se konalo Pietní shromáždění akademické 
obce v Kounicových kolejích; 21. listopadu došlo k návštěvě předsedy NAÚ Ing. Plagy a 
jednání o akreditaci WFME a 25. listopadu  proběhla konference Akutně.cz.  

Je potřeba reflektovat to, co se teď ve zdravotnictví děje, a to i na úrovni výuky. 
Opakovaně jsem jednal s řediteli obou fakultních nemocnic, kteří požadovali sdílení 
úvazků, které mají naši společní pracovníci na LF MU. Spolu s proděkanem Koščíkem 
jsme vytvořili ochranný mechanismus toho, že přednosta může odůvodněně tyto 
informace sdílet.  

Na co chci upozornit, přidat lékařům je určitě správný tah, o to více se ale mohou 
otevřít nůžky mezi lékaři a pedagogy. V rámci asociace děkanů lékařských fakult 
budeme vyvíjet enormní tlak na to, aby se revitalizovala a podpořila platová 
konkurenceschopnost pedagogů s lékaři.  

5. Různé 

Děkan  Chtěl bych poděkovat za celý rok, naše spolupráce je velmi plodná. Jsem rád, že 
společně posouváme fakultu o kousek dál. Chtěl bych všem popřát hezké vánoční 
svátky. 

Předseda Přeji všem hezké svátky a děkuji za spolupráci v uplynulém roce. 

 

 

Přílohy:  1) Prezenční listina  

 

 

 

 

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.      V Brně dne 5. prosince 2023 
předseda AS LF MU 


